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Rady Miasta Lędziny 

z dnia 28 lutego 2013 r. 

APEL 

Realizacja zadań oświatowych przez jednostki samorządu terytorialnego jest trudnym i odpowiedzialnym 
zadaniem ze względu na rolę, jaką proces edukacji pełni w rozwoju społeczeństw lokalnych. Samorządy 
ponoszą odpowiedzialność za jakość szkół i efekty kształcenia, zobowiązane są do zapewnienia właściwej 
realizacji obowiązku szkolnego na ich terenie. W obecnym czasie przy wzrastających wciąż wydatkach na 
edukację jest to zadanie coraz trudniejsze. 

W roku 2011 wydano w mieście Lędziny na zadania oświatowe 11.550 515,13 zł. Wynagrodzenia i pochodne 
wyniosły 9.675.433,75 zł, co stanowi 83,77 % tej kwoty. Subwencja na rok 2011 wyniosła 8.841.555,00 zł. 
W roku 2012 wykonanie wydatków w zakresie zadań oświatowych wynosi 11.849 495,50 zł, z czego 
wynagrodzenia i pochodne 9.967.990,57 zł. Subwencja na rok 2012 wyniosła 9.394.259,00 zł. 

Powyższe zestawienie wykazuje, że co roku Miasto dokłada do realizacji zadań oświatowych ponad 21 %, 
nie licząc zadań własnych, czyli prowadzenia przedszkoli na które miasto w 2012 roku wydatkowało 3 605 
832,32 zł oraz inwestycji w zakresie bazy oświatowej. 

Najbardziej niepokoi nas fakt, że subwencja nie wystarcza nawet na pokrycie kosztów związanych z wypłatą 
wynagrodzeń i pochodnych. Podjęte próby racjonalizowania wydatków w tym zakresie niewiele poprawiają 
sytuację. 

Dodatkowo wzrost zadań w zakresie pomocy psychologiczno-pedagogicznej wymusza na organie 
prowadzącym uruchamianie kolejnych środków na ich realizację. Z podobnymi problemami spotyka się 
większość gmin w Polsce. 

Mając na uwadze to, jak ważnym elementem w rozwoju społeczeństw jest edukacja, chcemy jak najlepiej 
zorganizować kształcenie dzieci i młodzieży w naszym mieście. Jednak obecna sytuacja, w której połowa 
wydatków bieżących budżetu miasta przeznaczona jest na wydatki oświatowe ( łącznie z przedszkolami) 
zaburza prawidłowe funkcjonowanie w zakresie finansowym miasta i uniemożliwia właściwą realizację 
pozostałych zadań gminy. 

Dlatego zwracamy się z apelem o zwiększenie kwoty jednostkowej subwencji na ucznia tak, by mogła ona 
przynajmniej zapewnić pokrycie wynagrodzeń i pochodnych w oświacie. Zwiększenie subwencji umożliwi 
samorządom zapewnienie lepszego rozwoju edukacji jako jednego z najważniejszych aspektów życia 
publicznego. 
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